

မိပါအတတ်ဂွာတက်ကျါ - နဖိအတတ်နာဟူ

တင်မာနာကျိအတတ်မာစါန့ၣ်မ့ၣ်ဝဲ တင်အဂံၢ်ခိၣ်ထံးတခါလါ နဖိအတတ်သ့တတ်ဘၣ်လါ ကမာလိမာဒီးတင်အဂီၢ်, အယိအရဒိၣ်မးလါ နကဟ်ဖျါထီၣ် တင်နာဟူအတတ်ဂွာကီတမံၤ လါလါတသ့ဖဲအသ့လါအဆိအချူန့ၣ်လီၤ. ညီနီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် တစးထီၣ်တဲတဲ တုၤလါအသးပွဲၤထီၣ်တန့ၣ်အခါဒၣ်လဲၣ်, တင်ကတိၤ ဒီးကျိၣ်စးထီၣ်လဲၤထီၣ် လဲၤထီၣ်ဖဲအိၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်အခါလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်လါအနာတဟူတတ်တဖၣ် ဘၣ်သ့ၣ် သ့ၣ်ကအိၣ်ဒီး တင်ကီတင်ခဲလါ တင်ကတိၤဒီးတင်ကီတင်ခဲ ဖဲတင်မ့ၢ်တယုထံၣ် သ့ၣ်ညါဆိတင်တနာဟူတတ်ဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.



မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးတင်သမံသမိးတင်နာဟူဘၣ်န့ၣ်, ညီနီၣ်န့ၣ် မိပါ မ့တမ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ် တင်ကွာၣ်ထွဲ တဖၣ် တဟ်သ့ၣ်ဟ်သးဝဲဒၣ်တင်အံၤ တုၤလါဖိသ့ၣ်အတတ်ဒိၣ် ထီၣ်ဖဲၤဖျါထီၣ်တစုဘၣ်န့ၣ် လီၤ. တင်သမံသမိးဒီးတင်မာကွာၣ်ပိာ်ထွဲထီၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ထဲဒၣ်ကျဲတတီၤလါ တင်ကယုသ့ၣ်ညါ ကွာၣ်ဆိတင်တနာဟူတတ်န့ၣ်လီၤ. တင်မာလိန့ၢ်တင်ဖဲနဖိမ့ၢ်တနာဟူတင်အခါန့ၣ် ကမာစါန့ၣ်ဒီး နဖိလါကယုသ့ၣ်ညါကွာၣ် ကျဲအဂ့ၤကတတ်တဖၣ်လါကဆဲးကျိးဆဲးကျါဒီးဟးဆွဲးတင်ဖဲၤဖဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တင်ဆုၢ်ခိ အစါအခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ ယဖိတနာဟူတတ်ဘၣ်တခါခါ.
တင်ဆုၢ်ခိအစါန့ၣ် အခိပညီတမ့ၢ်ဝဲဒၣ် နဖိတနာဟူတင်လါလါဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်အဲၣ်ဒီး တဲဝဲဒၣ်အခိပညီလါ နဖိလိၣ်ဘၣ်အါထီၣ် တင်သမံသမိးလါ ပကသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤလါတင်လါဆဲးအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်လါအိၣ်ဒီး တင်ဆုၢ်ခိ အစါန့ၣ် လိၣ်ထံၣ်လိာ်အသးဒီး ကသံၣ်သရၣ် လါဆိလါ တင်နာဟူတတ်တကပၤ (ပုၤဖဲၣ်နီၤလါနါဟူ - တင်နာဟူတတ်) တသ့ဖဲအသ့လါ အဆိအချူ န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်သရၣ်လါဆိလါနါဟူ - တင်နာဟူတတ်တကပၤ ကမာအါထီၣ်ဝဲ တင်သမံသမိးလုၤ တုၤလုၤထီၣ်တဖၣ် လါကယုသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လါ မ့ၢ်နဖိတနာဟူတင်ခါ, အရဒိၣ် ဆဲးအါ, ဒီး မာစါဝဲတင်မနုၤတဖၣ်ကသ့လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တင်ဂွာအိၣ်တဘျူးမံၤလါ ဘၣ်မနုၤအယိ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ဖိကအိၣ်ဒီး တင်ဆုၢ်ခိ အစါတဖၣ် လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွာၣ်ဖဲတင်ဂွာအိၣ်တမံၤလါလါသ့ၣ်ဂ့ၤန့ၣ်, တင်ဟံးဂ့ၢ်ပိာ်ထွဲထီၣ်အခံချချတဖၣ်န့ၣ် အရဒိၣ် ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယသမံသမိးကွာၣ် ယဖိအတတ်နာဟူတင်ဖဲဟံၣ်န့ၣ်ကသ့ခါ.
တသ့ဘၣ် - တင်သမံသမိးကွာၣ် တင်နာဟူတင်ဖဲဟံၣ်န့ၣ် ငှးသ့ၣ်ညါနါလါ မ့ၢ်နဖိ တ နာဟူ တင်ခါန့ၣ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်လါတနာဟူတတ်တဖၣ်န့ၣ် ကဖုးသံပျီၣ်ဂီၤဒီး တင်ကလုာ်ဖးဒိၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်တနာဟူဝဲ ဒၣ်တင်ကလုာ်သီၣ် ကဖိကဖိအခါဘၣ်ဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သီးနကသ့ၣ်ညါဘၣ်လါ မ့ၢ်နဖိအံၤတနာဟူလါတင်ကလုာ်ဒ်လဲၣ် တဖၣ်လဲၣ်ဒီးနဖိအံၤကဘၣ် န့ၣ်ဘၣ်တင်သမံသမိးတင်နာဟူတင်လါအတမ့ၢ်တတ်တ ယၢ်န့ၢ်တင် ဒီးလါအကထီၣ်ဒူး ကွာၣ်ဝဲဒၣ် ဖိသ့ၣ်အတတ်ခိအာတ်လါအနာဟူဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဖိမ့ၢ်အိၣ်ဒီး တင်ဆုၢ်ခိ အစါ ထဲလါအနာတခိပါဇါတခါလဲၣ်.
ဖိသ့ၣ်လါအဒီးန့ၢ် တင်ဆုၢ်ခိ အစါထဲလါအနာတခိပါဇါန့ၣ်, လိၣ်ထံၣ်လိာ်အသးဒီး ကသံၣ်သရၣ်လါဆိလါနါဟူ - တင်နာဟူတတ်တကပၤလါ တင်သမံသမိးကွာၣ်ညါအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်အနာတခိဖိမ့ၢ်တနာဟူတင်ဒၣ်လဲၣ်, တင်မ့ၢ်တယုထံၣ်ဆိအတတ်နာဟူတင်ကီတင်ခဲတဖၣ်န့ၣ်, အတတ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖဲၤဖဲသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.



IC# 141-3894
တင်ကွာၣ်ကခါကွာၣ်- 07/2014

အဲၣ်ဒီးသံကွာၣ်အါထီၣ်ဘၣ်ဟး တင်သမံသမိးတင်နာဟူတတ်တဖၣ်ခါ.

ဝံသးစူၤကီး တင်သမံသမိးဖိသ့ၣ်အိၣ်ဖျိၣ်သီတင်ဂျဲၤ (Newborn Screening Program)
ဖဲ (800) 664-7772 န့ၣ်တကွာၣ်. မ့တမ့ၢ် လဲၤယုကွာၣ်ဖဲပုၣ်ယဲၤသန့အလါ ဖဲ
www.health.state.mn.us/newbornscreening

